

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
POKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, June 1976

BACKGROUND NOTE ON THE TRIPARTITE CONFERENCE

The first Tripartite Conference at which the Ministers of Economic Affairs and Social Affairs participated was on 18 November 1975 in Brussels. The title of the conference was "The Economic and Social Situation in the Community : Prospects". (7)

Participants at the 1975 conference

28 Ministers and Secretaries of State of the Department of Economic and Social Affairs of the nine member countries

4 members of the Commission

30 representatives of the European Trade Union Confederation and one of each from the CGT, CGC and CFTC

33 representatives of the Employers' Liaison Committee (UNICE etc.)  
COPA and CEEP.

Résumé of the 1975 conference

The discussion centred mainly on the problems of the recovery of the economy and employment situation. Several suggestions were made for an active employment policy tailored to present needs.

Other subjects raised were:

- the need to ensure economic recovery without generating another inflationary upsurge;
- the priorities to be given to investment, both on a general level and in undertakings;
- the problems arising from the cost of raw materials and energy;
- the implications of trade policy for economic revival.

Follow-up of the 1975 conference

The Commission was asked to stress in the communication of the economic and social situation, which it was to submit to the next European Council meeting on 1 and 2 December 1975, the main points which had emerged at the conference.

At the European Council in Rome on 1 and 2 December 1975 the Heads of State charged the Commission to make preparations for the present conference.

"The European Council has noted with satisfaction the progress of the Tripartite Conference which was held in Brussels on 18 November, and the agreement reached whereby the Commission of the European Communities has been instructed to make a thorough study of the main problems examined at the conference, in contact with the social partners, and to draw up a report for presentation to a future meeting of the Conference. (Declaration of the President of the European Council of 2 December 1975.)

1 SEC(76)2076

Preparations for the conference of 24 June 1976

On 31 March the Commission approved a document called "A Community strategy for full employment and stability". This document served as a basis for the Commission's consultations with the social partners as a preparation for the June conference.

On 26 May the Commission approved the final document for the June conference entitled "Restoring full employment and stability in the Community."

---

(\*) Other "tripartite conferences" at European Community level but without the participation of the ministers for economic affairs were:

27-28 April 1970, Luxembourg, "Conference on the problems of unemployment"

16 December 1974, Brussels, "Prospects of a European Social Policy".

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, juin 1976

LA CONFERENCE TRIPARTITE

La première conférence tripartite à laquelle ont participé les ministres des affaires économiques et des affaires sociales s'est tenue à Bruxelles, le 18 novembre 1975. La conférence était intitulée "Situation économique et sociale de la Communauté et perspectives" (1).

Participants à la conférence de 1975

- 28 ministres et secrétaires d'Etat, responsables des affaires économiques et des affaires sociales dans les neuf Etats membres;
- 4 membres de la Commission;
- 30 représentants de la Confédération européenne des syndicats et un représentant respectivement de la CGT, de la CGC et de la CFTC;
- 33 représentants du Comité de liaison des employeurs (UNICE, etc.), du COPA et du CEEP.

Résumé de la conférence de 1975

La discussion a essentiellement porté sur la reprise économique et sur l'amélioration de la situation de l'emploi. Différentes suggestions ont été faites en vue de l'élaboration d'une politique active de l'emploi adaptée aux exigences actuelles.

Les autres sujets abordés ont été les suivants :

- la nécessité d'assurer la reprise économique sans provoquer de nouvelles poussées inflationnistes;
- les priorités à accorder à l'investissement tant sur le plan général que dans les entreprises;
- les problèmes découlant du coût des matières premières et de l'énergie;
- les répercussions de la politique commerciale sur le redressement économique.

Suites à donner à la conférence de 1975

La Commission a été invitée à insister, dans la communication sur la situation économique et sociale qu'elle devait soumettre au prochain Conseil européen des 1er et 2 décembre 1975, sur les principaux points qui s'étaient dégagés de la conférence.

Au Conseil européen de Rome, les 1er et 2 décembre 1975, les chefs d'Etat ont chargé la Commission de préparer la présente conférence.

"Le Conseil européen a pris acte avec satisfaction du déroulement de la conférence tripartite qui s'est tenue à Bruxelles le 18 novembre, et de l'accord intervenu, aux termes duquel la Commission des Communautés européennes a été chargée d'approfondir, en contact avec les partenaires sociaux, les problèmes essentiels examinés lors de cette conférence, et d'élaborer un rapport en vue d'une réunion ultérieure de celle-ci" (Déclaration du président du Conseil européen du 2 décembre 1975.).

#### Préparation de la conférence du 24 juin 1976

Le 31 mars, la Commission a approuvé un document intitulé "Une stratégie communautaire de plein emploi et de stabilité". Ce document a servi de base aux consultations que la Commission a eues avec les partenaires sociaux pour préparer la conférence de juin.

Le 26 mai, la Commission a approuvé le document final pour la conférence de juin, intitulé "le rétablissement du plein emploi et de la stabilité dans la Communauté".

---

(1) Autres "conférences tripartites" au niveau communautaire, mais sans la participation des ministres des affaires économiques :

27 - 28 avril 1970, Luxembourg, "conférence sur les problèmes de l'emploi"

16 décembre 1974, Bruxelles, "les perspectives de la politique sociale européenne."